
Ledamotsinitiativ. 
 
Jag kontaktades under föregående vecka av en anhörig till en av de boende på Björkbacken 
angående den boendes munhälsa. 
För att summera den uppkomna situationen så upptäcktes att den boende efter 
undersökning hade en långt pågående inflammation i samtliga kvarvarande tänder samt att 
dessa också var angripna av karies och att då samtliga tänder hade hål som måste åtgärdas. 
Man förstod från vårdens sida att patienten borde haft svåra smärtor i sitt tillstånd. 
Alla har inte möjligheten att kommunicera hur man mår och det kan gälla en mängd olika 
saker tex tandvärk. 
Jag vet att munhälsobedömningar görs på våra boenden och jag vet likaså att 
munvårdsutbildningar genomförs. 
Munhälsobedömningarna minskar och det är endast 43 % av de som erbjuds detta som 
erhåller insatsen enlig den senaste patientsäkerhetsberättelsen. 
Det behövs mer kunskap kring detta och framför allt en högre målsättning och 
genomförande för att se till att äldre i kommunens boende inte ska behöva lida i det tysta 
som i exemplet jag gav. 
 

1. Jag vill att förvaltningen kartlägger hur många på vårat eget särskilda boende som 
har erbjudits munhälsobedömningar samt statusen på genomförandet. 

 
2. Jag vill också att förvaltningen kartlägger hur många på de köpta platserna och de 

upphandlade platserna som har erbjudits munhälsobedömningar samt statusen på 
genomförandet. 

 
3. Jag vill också att samtliga boende i första hand på vårt eget särskilda boende erbjuds 

en kostnadsfri undersökning av tandläkare för att vi alla ska känna oss trygga i att 
exemplet ovan inte upprepas. 

 
4. Jag vill också se en återrapportering till nämnden senast 20210630 

 
 
För den Moderata gruppen 
 
Peter Freij 
 
 


